
基于Bagging的选择性聚类集成 

唐 伟, 周志华 

 Full-Text PDF    Submission   Back

唐 伟, 周志华 
(南京大学 计算机软件新技术国家重点实验室,江苏 南京 210093) 
作者简介: 唐伟(1978－),男,湖南祁阳人,硕士,主要研究领域为机器学习,数据挖掘;周志华(1973－),男,博士,教授,博士生导师,主要研究领域为

机器学习,数据挖掘,模式识别,信息检索,神经计算,进化计算. 
联系人: 周志华  Phn: +86-25-83686268, E-mail: zhouzh@nju.edu.cn, http://cs.nju.edu.cn/people/zhouzh/ 

Received 2003-11-03; Accepted 2004-07-27 

Abstract 
This paper uses ensemble learning technique to improve clustering performance. Since the training data used in clustering lacks the 
expected output, the combination of component learner is more difficult than that under supervised learning. Through aligning different 
clustering results and selecting component learners with the help of mutual information weight, this paper proposes a Bagging-based 
selective clusterer ensemble algorithm. Experiments show that this algorithm could effectively improve the clustering results. 
Tang W, Zhou ZH. Bagging-Based selective clusterer ensemble. Journal of Software, 2005,16(4):496-502. 
http://www.jos.org.cn/1000-9825/16/496.htm 
 
 
摘要 
使用集成学习技术来提高聚类性能.由于聚类使用的训练样本缺乏期望输出,与监督学习下的集成相比,在对个体学习器进行结合时更加困难.通
过对不同的聚类结果进行配准,并基于互信息权进行个体学习器的选择,提出了基于Bagging的选择性聚类集成算法.实验表明,该算法能够有效

地改善聚类结果.  
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